
Zápis ze schůze představenstva + RK SVPZP dne 26.9.2012 v Černošicích

Přítomni: Adlová, Dvořáková, Jakubský, Jura, Kotíková, Krůdlová, Rejmontová, Tichá, Tichý

Schůzi zahájila a řídila Šárka Dvořáková.

1. Kategorizace ZP
Prvním bodem byl souhrn dosavadní připravované kategorizace ZP na MZČR, kdy SVPZP je 
aktivním účastníkem všech jednání. Za jednotlivé skupiny stav projednávání přednesli:
Sk. 04,05 – info Krůdlová: jednání částečně uspokojivé; neshoda na individ. ZP na doplatcích 
pacientů i na definování ZP; 
Sk. 7+12,13 – info Dvořáková: vleklá jednání v Kladrubech; negativní přístup VZP i ostatních 
zdravotních pojišťoven ke zkategorizování kvalitních pomůcek, mnohdy nelogicky jednostranné 
stlačování cen na úkor dalšího sortimentu; obecně trvání na doplatcích, zejména u příslušenství, pro 
SVPZP i odbornou společnost nelogické v případě, že ZP jsou zapůjčovány;
Sk. 06 – info Mgr. Jura: ocenil pomoc odborných společností; problém u individ. ZP (možné označení 
jako atypické by bylo zřejmě průchozí); jednání vcelku uspokojivé;
Sk. 04 – info Ing. Tichá:  epitézy. Navýšení úhrady za vydanou epitézu (podložené kalkulací) bylo 
odsouhlaseno dne 7.5.2012 na MZČR Pracovní skupinou pro kategorizaci a úhradovou regulaci. 
Následná jednání u kulatého stolu na VZP se měla týkat pouze vyjasnění odborností a preskripčních 
omezení u samolepících epitéz. VZP však dohodu z MZČR smetla ze stolu. To, kvůli čemu jsme se u 
kulatého stolu sešli (problém preskripčního omezení), vyřešen nebyl. VZP však opětovně trvala na 
snížení úhrady pod dnešní hranici. Licitací se dosáhlo alespoň na dnešní úhradu, u pooperačních epitéz 
byla úhrada snížena (VZP operovala starými nevydávanými kódy uvedenými v číselníku).
Sk.1,2,3  - info MUDr.Rejmontová: u skupin 1,2,3 nedošlo k dohodě. U sk. 1 nebyly pojišťovny 
absolutně připraveny na jednání a následně nedodržely dohodnutý postup (zaslání vlastních návrhů 
úhrad). Sk. 2 – je dohoda pro úhradu katétrů z prvního jednání na MZ. Sk. 3- nedošlo k dohodě ani na 
jednom jednání. Sk. 5 – dohoda u kulatého stolu proběhla.
Všechna jednání u kulatých stolů musela být do konce září dokončena, případně jsou dokončována a 
v příštích dvou týdnech by mělo proběhnout na MZČR konečné jednání ohledně prováděné 
kategorizace, resp. daných tabulek – jednání by měla být 2, pro první a druhou polovinu skupin. Tam 
kde nedošlo ke shodě pojišťoven, průmyslu a odborných společností, rozhodne dle podkladů MZČR
Po tomto jednání budeme vědět o dalším postupu v přípravě kategorizace.

2. MPSVČR – info Tichý:  stav v projednávání změny zákona:
1.10. prezident podepsal novelu zákona č. 329/2011 Sb. – zrušení výpůjček zvláštních pomůcek 
(schodolezy, stropní zvedáky, plošiny). Účinná má být od 1. 12. 2012, ale ve Sbírce zákonů zatím 
znění  nevyšlo. Podrobnosti průběžně dle vývoje. 
Při MPSV byla ustavena Pracovní skupina pro pomůcky pro osoby se ZP, zahájení činnosti se 
předpokládá v listopadu t. r.. Za Společenstvo se jí zúčastní Pavel Tichý.

3.Přihlášky do SVPZP:
Ortgroup medical, s. r. o., Ostrava Mariánské hory – dodavatelská firma zdravotnických prostředků, 
zejména sortimentu berlí, ortéz, ale i mechanických vozíků a pomůcek pro hygienu. Představenstvo 
osobně neznalo aktivity firmy, křížem členů byl tedy rozeslán požadavek na reference firmy Ortgroup 
medical, s. r. o., a i když některé reference měly indicie nekalé soutěže, neexistuje žádný jasný 
argument, aby firma nebyla přijata.
Představenstvo jednomyslně tuto firmu přijalo za člena SVPZP
Petričko – zdravotnické potřeby – firma zabývající se dodávkami zdravotnických potřeb zejména v 
Karlovarském kraji, dodává téměř komplexní sortiment Číselníku ZP. Z prověřovaných referencí bylo 
zjištěno, že firma dodává i mnoho repasovaných výrobků , a některé firmy mají k práci firmy 
připomínky. I z jednání VZP vyplývá, že firma neplní vždy postupy dodání a služeb zcela správně. 
Nebyly však zjištěny žádné konkrétní důvody, aby firma nemohla být do SVPZP přijata. 
Představenstvo se shodlo na přijetí firmy do SVPZP jednomyslně.



4. Ohlašovací povinnost jednotlivých ZP na MZČR
Ing. Kotíková informovala o skutečnosti, se kterou se setkali čeští výrobci při ohlašování svých 
nových výrobků na MZČR.  MZČR odmítá vydat „registraci“ novým zdravotnickým prostředkům 
určených ke kompenzaci zdravotního stavu při sebeobsluze a hygieně (toaletní prostředky) s tím, že 
tyto výrobky nejsou zdravotnickými prostředky. Toto stanovisko zcela mění v zásadě další 
obchodování s těmito výrobky, neboť nemohou být vydány CE certifikáty na jmenované výrobky, tím 
nespadají do nižší sazby DPH, a není jasný ani další postup při zařazování takových to výrobků do 
úhrad ze zdrav. pojištění. Jelikož dovážené obdobné výrobky jsou z jiných států EU zařazeny jako ZP, 
mají certifikát CE a jsou v nižší sazbě DPH, jedná se v daný moment o nerovný přístup pro české 
výrobce.
AVDZP spolu se SVPZP musí zaujmout aktivní přístup ke změně tohoto stanoviska MZČR.
Ing. Kotíková zajistí, aby společně s AVDZP byly vykonány všechny kroky, které vyvrátí dosavadní 
stanovisko MZČR, případně objasní důvod tohoto konání.

5. Členská schůze SVPZP 
Dvořáková informuje představenstvo, že v měsíci listopadu by měla proběhnout poslední letošní 
členská schůze.
Termín byl představenstvem schválen na 21.11. 2012, místo konání VZP Perštýn, Praha
Program byl odsouhlasen následující:
- zpráva o činnosti od minulé schůze 
- zpráva o hospodaření
- informace o probíhající kategorizaci na MZČR
- informace o jednáních a výsledcích na MPSVČR
- informace o změnách v Číselníku VZP
- přijetí nových členů
- aktuální informace o změně DPH a další
- diskuse (VZP, číselník, kategorizace a další)
Jako host bude pozván zástupce VZP. Dvořáková se pokusí získat příslib nového ředitele odboru ZP a 
léčiv MUDr.JUDr. Petra Hoňka, případně dalších osob z VZP.

6. Zařazování do Číselníku VZP
Po téměř dvou letech byla VZP otevřena možnost zařadit nové výrobky do úhrad ze zdravotního 
pojištění. V prvním termínu, bylo po tak dlouhé době dodáno VZP mnoho žádostí. Ta pravděpodobně 
zcela nezvládla daný nápor a pod různými záminkami, a mnohdy zcela nelogicky vracela podklady 
k zařazení dodavatelům zpět. Bohužel ne vždy informovala včas a mnozí dodavatelé nestihli díky 
tomu ani další termín zařazování. Navíc v průběhu roku VZP neustále mění požadavky dokumentace 
pro zařazení do Číselníku a poslední podmínky dokumentace vyžadují i tyto doklady:  
K předkládaným novým zdravotnickým prostředkům je nutné doložit vždy písemné potvrzení od 
zahraničního plátce zdravotní péče alespoň ze 2 členských států Evropské unie, s výjimkou Bulharska, 
České republiky, Estonska, Lucemburska, Německa, Rakouska, Rumunska, Kypru a Malty, prokazující 
výši úhrady předmětných ZP v těchto zemích (nelze akceptovat čestné prohlášení od výrobce) – český 
úředně ověřený překlad.
Takováto dokumentace se zdá všem členům představenstva zcela nereálná. 
MUDr. Rejmontová aktivně sleduje stránky VZP a tento bod byl postupně měněn. Ke změnám došlo 
v referenčním koši a nyní i v podmínkách 2 členských států EU.
Žadatelé zcela nerozumí, jakou cestou mají zajistit tyto podklady a jak budou sloužit VZP, která pro 
cenotvorbu používá platnou českou legislativu.
Tento postup a dokumentace je zcela diskriminační opět pro české výrobce, kteří neexportují a pro 
výrobky, které ještě nejsou v žádném státě z referenčního koše zařazeny do úhrad, případně nejsou 
hrazeny ze zdravotní péče v daném státě, ale jejich úhrada probíhá jinou formou v daném státě.
SVPZP musí v této věci jednat s VZP. MUDr. Rejmontová zjistí stanovisko Czechmedu a buď 
budeme postupovat společně, případně sami vyzveme VZP k jednání v této věci. MUDr. Rejmonová 
byla jmenována koordinátorem této záležitosti (Dvořáková je do 28. 10. pracovně mimo republiku).
Současný doporučený postup je vyzvat VZP k jednání nesouhlasným dopisem s vysvětlením dopadů 
tohoto bodu při zařazování do úhradového katalogu.



Dále z diskuse: Dvořáková navrhuje jednat s ředitelem Hoňkem, příp. ing. Jelíknem i o dalších 
nedořešených záležitostech a sdělila, že u sk. 7 nedosaženo zvýšení sazby za dopravu-opravu – o DPH 
k 1.1.12 -  důvodem je zcela „mrtvý“ postoj VZP, která nijak neodpovídá a přislíbená jednání v tomto 
směru; 
Pro dodavatele sk. 07 je dořešení velmi nutné, mj. i nově plánované zvýšení DPH je nutno předjednat 
s VZP, aby došlo ke zvýšení cen v úhradovém katalogu od 1. 1. 2013.
Pokusí se vyvolat jednání s VZP po svém návratu, tj. začátkem listopadu.

Zapsala: Adlová, Dvořáková

 


